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Zápis z jednání představenstva ČLK, 

konaného dne 15. 6. 2023 od 9:00 hodin v Domě lékařů v Praze 9 

 

 

Přítomni: MUDr. Kubek, MUDr. Mrozek, PhD., MUDr. Aszalayová, MUDr. Dernerová, 

MUDr. Dostalíková, MUDr. Dvorník, MUDr. Henčlová, MUDr. Jehlička, 

Ph.D., MUDr. Kubíček, MUDr. Lindovský, MBA, MUDr. Mach, MUDr. Mečl, 

MUDr. Němeček. 

Omluveni:     MUDr. Dobeš, MUDr. Monhart, PhD., MUDr. Přáda, MUDr. Sedláček, 

                       MUDr. Trnka (jednání na Mz – přístrojová komise), Dr. Doležal, Dr. Šťastný. 

Přizváni:      Mgr. Valášek, MBA. 

 

Prezident Dr. Kubek přivítal přítomné členy představenstva a zahájil zasedání v 9:00 hodin. 

Přítomno 12 členů představenstva. Představenstvo je usnášeníschopné. 

 

1) Připomínky k minulému zápisu  

 

 

2) Vnitřní činnost 

 

Informace o počtu nových členů ČLK 

V květnu 2023 bylo přijato celkem 61 lékařů: 

     z toho bylo   11   lékařů se státní příslušností SR, 

                            6    lékařů s jinou státní příslušností, 

                            3    lékaři se slovenskou LF, 

                            3    lékaři se zahraniční LF. 

V tomto období nebyla žádná žádost o přijetí posouzena jako pozdní vstup. 

V roce 2023 požádalo celkem 82 lékařů o certifikát profesní bezúhonnosti. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Informace o stavu financí ČLK 

   Na základě usnesení představenstva z listopadu 2020 zpracovala paní Lakvová za 

ekonomické oddělení informaci o stavu financí na účtu komory a o očekávaných příjmech a 

výdajích v květnu 2023. 

Představenstvo bere informaci ekonomického oddělení ČLK na vědomí.  

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Informace o hospodaření ČLK v roce 2022 

   Hospodaření ČLK v roce 2022 zásadním způsobem ovlivnil prodej nemovitostí v Praze za 

celkovou částku 45 267 000,- Kč (před zdaněním). Tato částka se skládá ze 35 000 000,- Kč za 
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kancelářské prostory v Lékařské ulici + 5 garážových stání, z 9 695 000,- Kč za služební byl + 

garážové stání a z 572 000,- Kč za garážové stání. 

 

Přehled majetku centra ČLK k 31. 12. 2022 

 Název     Stav k 31. 12. 2022 

I. Finanční majetek 61 507 147,21 

II.  Dlouhodobý nehmotný majetek  7 493 358,57 

 Dlouhodobý hmotný majetek  204 432 010,12 

III.    Pohledávky 2 766 574,68 

 

Porovnání hospodaření centra ČLK v uplynulých letech 

  2018 2019 2020 2021 2022 

Výnosy 
 

 

77 671 010,44 

 

74 115 343,48 

 

69 584 895,54 

 

75 120 114,34 

 

124 092 435,05 

z položky 

výnosů čl. 

příspěvky  

 

55 388 813,00 

 

 

56 069 086,00 

 

56 665 177,00 

 

57 271 406,00 

 

58 075 421,00 

Náklady 
 

 

61 506 256,14 

 

60 484 533,52 

 

54 921 659,09 

 

63 841 864,40 

 

75 954 902,86 

Hosp.výsledek 

před zdaněním  

 

16 164 754,30 

 

13 630 809,96 

 

14 663 236,45 

 

11 278 249,94 

 

48 137 532,19 

Daň z příjmu  
3 981 644,00 

(19%) 

3 551 937,00 

(19%) 

3 278 268,00 

(19%) 

2 535 921,00 

(19%) 

9 692 951,00 

(19%) 

Hosp.výsledek 

po zdanění  

 

12 183 110,30 

 

10 078 872,96 

 

11 384 968,45 

 

8 742 328,94 

 

38 444 581,19 

 
Členové představenstva ČLK se seznámili s informacemi o hospodaření ČLK za rok 2022. 

V souladu se SP č. 17 – Finanční řád, budou patřičné informace o hospodaření zveřejněny 

v časopise Tempus Medicorum. 

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Zpráva auditora o hospodaření ČLK v roce 2022 

   Představenstvo se seznámilo se zprávou auditora, který k hospodaření ČLK v roce 2022 nemá 

výhrady. 

Představenstvo ČLK bere na vědomí zprávu auditora o ověření účetní závěrky ČLK za 

rok 2022.  

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Dům lékařů – Lékaři sobě 

   V rámci akce „Lékaři sobě“ přispěla nově na nákup, rekonstrukci a provoz Domu lékařů tato 

OS ČLK: 
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Sokolov: 100 000,- Kč 

Strakonice: 100 000,- Kč 

  Celkem 32 OS ČLK tak přispělo dohromady celkovou částkou 3 867 300,- Kč. 

Karlovy Vary: 685 000,- Kč, Plzeň město: 600 000,- Kč, Písek: 330 000,- Kč, Benešov: 

300 000,- Kč, Kladno: 250 000,- Kč, Liberec: 250 000,- Kč, Karviná: 100 000,- Kč, Přerov: 

100 000,- Kč, Ústí nad Orlicí: 100 000,- Kč, Praha 6: 50 000,- Kč, Jablonec nad Nisou: 50 000,- 

Kč, Nymburk: 50 000,- Kč, Ústí nad Labem: 30 000,- Kč, Žďár nad Sázavou: 30 000,- Kč, 

Olomouc: 30 000,- Kč, Plzeň jih: 30 000,- Kč, Beroun: 25 000,- Kč, Frýdek-Místek: 25 000,- 

Kč, Kutná Hora: 22 300,- Kč, Praha 9: 120 000,- Kč, Prostějov: 20 000,- Kč, Český Krumlov: 

15 000,- Kč, Zlín: 15 000,- Kč, Kolín: 10 000,- Kč; Teplice: 10 000,- Kč, Uherské Hradiště: 

10 000,- Kč, Rokycany: 10 000,- Kč, Ostrava: 200 000,- Kč, Praha 4: 100 000,- Kč, Louny: 

100 000,- Kč, Sokolov: 100 000,- Kč, Strakonice: 100 000,- Kč. 

 Představenstvo ČLK děkuje všem, kdo finančně podpořili projekt „Dům lékařů“. 

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Porada administrativních pracovníků 

   Porada administrativních pracovníků ČLK se konala v pondělí 29. a v úterý 30. 5. 2023 v 

sídle ČLK v Domě lékařů v Praze 9, Drahobejlova 27. Členové představenstva se seznámili se 

zprávou ředitele kanceláře Mgr. Valáška o konání porady. Porady se účastnilo 64 

administrativních pracovníků z OS ČLK a náklady na uspořádání činí 157 070,- Kč (z toho 145 

880,- Kč občerstvení a 11 190,- ubytování hrazené z prostředků centra ČLK). 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Právní seminář ČLK 

   ČLK uspořádala 1.6.2023 ve svém sídle v Domě lékařů tradiční právní seminář tentokrát na 

téma „Medicínské právo v soudní praxi“.  

Přednášejícími byli: 

Dr. Kubek úvod na téma Aktuality ve zdravotnictví a současná činnost ČLK. 

JUDr. Jan Mach a Mgr. Aleš Buriánek na téma Trestní, občansko-právní a pracovně-právní 

judikatura a kazuistiky z praxe, judikatura a kazuistiky ve zdravotnictví.  

MUDr. Mgr. Dagmar Záleská na téma Judikatura a kazuistiky z oblasti veřejného zdravotního 

pojištění. 

JUDr. Jaromír Jirsa (soudce Ústavního soudu) na téma Nálezy Ústavního soudu v oblasti 

zdravotnictví.  

Náklady: 92 145,- Kč 

Výnosy: 134 000,- Kč (účastnické poplatky) 

Hospodářský výsledek pro ČLK: + 41 855,- Kč 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 12  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 
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zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

  Dr. Dernerová se připojila k jednání představenstva v 9.30 hodin, přítomno je 13 členů 

představenstva. 

 

SP-16 Systém celoživotního vzdělávání ČLK 

Prof. Ptáček prezentoval návrhu novely SP 16. 

   Oddělení vzdělávání ve spolupráci s právní kanceláří ČLK připravilo návrh novelizace SP – 

16 Systém celoživotního vzdělávání ČLK. Návrh, který byl rozeslán předsedům OS ČLK 

k připomínkám si klade za cíl vyřešit zejména tyto problémy: 

- integrace Vzdělávacího portálu ČLK do stavovského předpisu 

- definování elektronické vzdělávací akce 

- úprava výše poplatků spojených se vzdělávacími akcemi 

- administrativní a technické změny 

Představenstvo diskutovalo o návrhu. 

 

 

Etická komise ČLK 

  Představenstvo se seznámilo se zápisem ze zasedání Etické komise ČLK dne 27.4.2023, 

který předložila její předsedkyně Dr. Stehlíková. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Kybernetická bezpečnost  

  Ing. Noga odprezentoval aktuální situaci v oblasti kybernetické bezpečnosti, popsal vnější a 

vnitřní hrozby, způsoby útoků a motivaci útočníků včetně konkrétních příkladů z praxe. Dále 

představil zkušenost s řešením Radware zajišťující aktuálně nejefektivnější ochranu webových 

aplikací. 

  Společnost ISSA CZECH nasadila 24.5.2023 testovací provoz služby Radware CWAF na 

webové stránky www.lkcr.cz s tím, že došlo k prezentaci zjištění a vysvětlení, jakým způsobem 

je na stávající stránky komory útočeno, včetně geografického rozložení útoků a popis možných 

rizik, pokud nebudou stránky chráněny. 

   Společnost ISSA CZECH prezentovala nabídku izraelské společnosti Radware na službu 

CWAF na ochranu webových aplikací, konkrétně na stránky www.lkcr.cz za cenu 168 432,- 

Kč/rok bez DPH s tím, že poskytne tuto licenci také na ochranu vzdělávacího portálu komory 

www.vzdelavanilekaru.cz. Za uvedenou cenu dojde k ochraně obou webových aplikací.    

  Společnost Radware disponuje certifikací ISO 27001 Information Security Management 

Systems a ISO 22301, ISO 27017, ISO 27018, ISO 27032, ISO 28000 EU GDPR EU, nasazení 

je tedy v souladu s právní úpravou kybernetické bezpečnosti a doporučeními Národního úřadu 

pro kybernetickou bezpečnost (NUKIB). 

Představenstvo schvaluje nákup bezpečnostního systému. 

Hlasování – přítomno 13 hlasujících: 

pro:   11 

proti :   0 

zdržel :  2     Návrh byl přijat. 

 

 

http://www.lkcr.cz/
http://www.lkcr.cz/
http://www.vzdelavanilekaru.cz/
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3) Jednání a informace   

 

Platba za státní pojištěnce 

   Výše platby za tzv. státní pojištěnce má zcela zásadní vliv na ekonomickou bilanci systému 

veřejného zdravotního pojištění. 

Období                         Pojistné 

od 1. 1. 2023                         1 900 Kč 

1. 9. 2022 – 31. 12. 2022 1 487 Kč 

1. 1. 2022 – 31. 7. 2022 1 967 Kč 

1. 1. 2021 – 31.12. 2021 1 767 Kč 

1. 6. 2020 - 31. 12. 2020 1 567 Kč 

1. 1. 2020 - 31. 5. 2020 1 067 Kč 

1. 1. 2019 - 31. 12. 2019 1 018 Kč 

   Ministr Válek souhlasil se snížením platby za státní pojištěnce v druhém pololetí roku 2023. 

Zdravotnictví kvůli tomu přišlo o 14 mld. Kč a ani v letošním roce výše platby nedosahuje 

úrovně prvního poletí 2022, pro které ji nastavovala ještě Babišova vláda. Údajně výměnou za 

tuto finanční ztrátu, kvůli které úhrady v roce 2023 ani zdaleka nepokrývají poskytovatelům 

zdravotní péče nárůst nákladů způsobení inflací, získal ministr Válek zákonnou garanci 

automatické valorizace platby za tzv. státní pojištěnce každoročně o míru inflace případně o 

polovinu nárůstu reálné průměrné mzdy. Tento systém garantuje pouze to, že by reálná hodnota 

platby neměla klesat. Na druhou stranu se nikdy nemůže snížit rozdíl mezi touto platbou a 

odvody z mezd a platů. Vzhledem k tomu, že se již počátkem dubna začaly objevovat spekulace 

o možném obdobném omezení valorizace, jakým vláda snížila nárůst důchodů, zeptal se 

prezident ČLK 13.4.2023 na jednání s premiérem ministra financí Stanjury, zda bude nějaké 

snížení valorizace navrhovat. Ministr financí Stanjura rezolutně popřel, že by navrhoval snížení 

plánované pravidelné valorizace platby za tzv. státní pojištěnce. Neuplynuly ani dva měsíce a 

ministerstvo financí chce valorizaci pro rok 2024 zrušit úplně. Systému veřejného zdravotního 

pojištění tak hrozí další ztráta okolo 15 miliard korun.  

Představenstvo ČLK zásadně nesouhlasí s tím, aby se zákonem garantovaná valorizace 

platby za tzv. státní pojištěnce pro rok 2024 snižovala, případně aby se tato valorizace 

odkládala. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Dohodovací řízení o úhradách pro rok 2024 

   Představenstvo ČLK na svém květnovém zasedání schválilo jednomyslně stanovisko, že trvá 

na růstu úhrad o minimálně 15 % tak, aby byla pokryta míra inflace a zavazuje zástupce ČLK 

o.s. v dohodovacích řízeních, aby nepřistoupili na návrhy zdravotních pojišťoven, které tento 

nárůst úhrad poskytovatelům nezajistí. 

   Dohodovací řízení o úhradách skončilo absolutní nedohodou, neboť poskytovatelé 

zdravotních služeb v žádném případě nemohli přistoupit na nárůst o pouhá 2,2 %, který nabízely 

tzv. resortní pojišťovny. 

Ambulantní specialisté - Dr. Dvorník, Dr. Kubek, Dr. Aszalayová 

  Tak jako v dalších segmentech, požádala i ambulantní specialisty VZP o další mimořádné 

jednání dne 13.6.2023. Na něm její zástupci deklarovali možnost meziročního zvýšení úhrad o 

8 %. Žádný konkrétní návrh však nepředložili. Vzhledem k tomu, že návrh odmítly tzv. 

zaměstnanecké pojišťovny a jednací řád DŘ neumožňuje poskytovatelům uzavírat dohody 
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s jednotlivými pojišťovnami, k žádnému hlasování nedošlo. Pro ambulantní specialisty je však 

stejně nepřijatelné, aby i druhým rokem rostly úhrady méně, než by odpovídalo růstu nákladů 

způsobených inflací. 

Jednání skončilo bez dohody. 

Praktičtí lékaři -   Dr. Němeček, Dr. Lindovský  

Jednání skončilo bez dohody. 

Ambulantní gynekologové - Dr. Henčlová 

Jednání skončilo bez dohody. 

Komplement - Dr. Musil 

Jednání skončilo bez dohody. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Pracovní skupina ČLK pro digitalizaci zdravotnictví 

   Dr. Mečl se zúčastnil sympozia České justice a Zdravotnického deníku „Právo a digitalizace 

– umělá inteligence ve zdravotnictví“, konané dne 29. května 2023 v Praze. Na sympoziu 

vystoupili JUDr. Roman Fiala, soudce Nejvyššího soudu ČR, Mgr. Antonín Stanislav, Ph.D., 

náměstek ministra spravedlnosti, prof. JUDr. Radim Polčák, Ph.D. prorektor Masarykovy 

univerzity, prof. Mgr. Miroslav Bárta, Ph.D. Univerzita Karlova a další. Diskutovány byly 

přínosy a rizika umělé inteligence (AI) všeobecně pro lidstvo a možnosti její využití v medicíně. 

V posledním období dochází k prudkému rozvoji AI a ačkoliv jde o „strojové učení“ AI 

z velkých množství dat, které člověk nemůže obsáhnout, kromě zrychlení rozhodovacích 

procesů a zdá se i „lepších“ výsledků, než by zvládl lidský mozek, hrozí řada rizik při jejím 

použití. Český právní systém na AI doposud není připraven. V USA a Asii není AI výrazněji 

regulována, Evropská unie připravuje novou legislativu pro tuto oblast, její přijetí lze očekávat 

v následujících 3 letech a zaznívají hlasy k dočasnému zastavení uvádění AI do praxe. Systémy 

AI by měly být ve zdravotnictví certifikovány, doposud není jasná právní zodpovědnost při 

jejich selhání, ministerstvo vnitra na tuto problematiku zakládá pracovní skupinu. V medicíně 

jsou již k dispozici například programy k hodnocení nálezů zobrazovacích metod – RTG a oční 

pozadí u diabetiků. Pracovní skupina pro digitalizaci zdravotnictví ČLK se bude AI v medicíně 

intenzivně zabývat.  

   Finišují přípravy dotazníkové akce „Připravenost ČR na digitalizaci zdravotnictví z pohledu 

lékařů“ připravené ve spolupráci ČLK a Aliance pro telemedicínu a digitalizaci zdravotních 

služeb (ATDZ). Žádost o vyplnění dotazníku odejde členům ČLK mailem.  

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Telemedicína 

   Mz připravilo novelu zákona o zdravotních službách, která by měla regulovat poskytování 

telemedicínských služeb. ČLK vytvořila vlastní definici telemedicíny a své připomínky 

uplatnila v rámci připomínkového řízení. Mz všechny připomínky ČLK odmítlo. Ministr Válek 

navíc na jednání u předsedy vlády 13.4.2023 tvrdil, že Mz žádnou novelu zákona o zdravotních 
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službách nepřipravuje. Aby nepravdivá tvrzení ministra Válka uvedl na pravou míru, zaslal Dr. 

Kubek 14.4.2023 předsedovi vlády dopis s připomínkami ČLK i s odmítavým stanoviskem Mz 

a požádal o podporu pro návrhy komory. Dopis byl samozřejmě zaslán na vědomí také ministru 

Válkovi. 

   Dne 24.5.2023 obdržel prezident ČLK z Úřadu Vlády ČR dopis s vysvětlením, že při diskusi 

s předsedou vlády a ministrem zdravotnictví 13.4.2023, došlo údajně k „nedorozumění“, neboť 

v případě zmíněné novely zákona o zdravotních službách zatím přísně vzato neprobíhá 

legislativní proces. Návrh je nyní v přípravné fázi, proběhlo meziresortní připomínkové řízení. 

Teprve až bude dokončeno a návrh schválí ministr zdravotnictví, tak jej předloží vládě, která o 

tomto návrhu rozhodne hlasováním. Toto absurdní „vysvětlení“ považuje prezident ČLK za 

trapnou výmluvu, která má ospravedlnit nepravdivá tvrzení ministra zdravotnictví. Pro nápravu 

skutečnosti, že Mz připravuje zákon bez ohledu na bezpečnost pacientů ve prospěch 

lobbystických skupin, které hodlají vydělávat na poskytování zdravotní péče na dálku, bez 

řádného vyšetření pacienta, neučinil Předseda Vlády ČR nic. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Hodinové příjmy lékařů zaměstnanců 

   Dotazník, jehož vypracování zadal prezident ČLK s cílem umožnit splnění usnesení sjezdu 

ČLK a informovat tedy o skutečných hodinových příjmech lékařů, vyplnilo 2 042 členů ČLK, 

z toho 1 250 zaměstnanců. V současnosti probíhá ve spolupráci s firmou ISSA zpracování dat.   

   Dr. Kubek informoval, že z předběžných výsledků zpracovaných z odpovědí lékařů 

zaměstnanců vyplývá, že:  

Průměrná délka praxe respondenta je 18,5 roku. Průměrný úvazek je 0,9. Nárok na starobní 

důchod má 17 % respondentů a příplatek za vedení pobírá 16 % respondentů. Co se týče 

nejvyšší dosažené kvalifikace, tak 68 % respondentů má specializovanou způsobilost, 14 % má 

hotový základní vzdělávací kmen a 18 % jsou absolventi bez kmene. Podle typu zdravotní péče 

zajišťuje 52 % respondentů akutní lůžkovou péči, 44 % ambulantní péči a 4 % následnou 

lůžkovou péči. Celkem 24 % respondentů pracuje ve fakultní nemocnici, 9 % v jiném státním 

zdravotnickém zařízení, 24 % v krajské nemocnici, 6 % v zařízení městském nebo církevním, 

37 % v zařízení soukromém. 6 % respondentů vystudovalo zahraniční lékařskou fakultu a 2/3 

respondentů odpověděly, že jsou připraveni zapojit se do protestů, jejichž cílem by bylo 

prosazení lepších pracovních podmínek pro lékaře a zvýšení jejich příjmů. 

Představenstvo bere informace na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Národní strategie očkování proti Covidu-19 a dalším respiračním onemocněním 

   Dr. Kubek informoval, že se obrátil na předsedu České vakcinologické společnosti prof. 

Chlíbka s žádostí a vypracování další strategie očkování proti Covidu-19 a dalším respiračním 

onemocněním. Vzhledem k tomu, že Národní institut pro zvládání pandemie (NIZP) 

ustanovený ministrem Válkem, právě jehož úkolem je vytvářet odborná doporučení a 

stanoviska pro Mz, není schopen dospět k dohodě, vyzval prezident ČLK 16.5.2023 ministra 
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zdravotnictví prof. Válka, Hlavní hygieničku ČR Dr. Svrčinovou a ředitelku SZÚ Dr. 

Mackovou, aby zajistili vydání Národní strategie očkování proti nemoci Covid-19 a dalším 

respiračním infekcím. Tento metodický pokyn, případně jiné autoritativní doporučení lékařům, 

jak mají postupovat na podzim při očkování pacientů proti nemoci Covid-19 a dalším 

respiračním onemocněním, potřebují lékaři v dostatečném předstihu, aby se mohli včas 

připravit. Dokument by měl obsahovat nejenom doporučení jaké očkovací látky používat, koho 

a kdy očkovat, respektive přeočkovávat, ale také informace o tom, jak bude zajištěna distribuce 

a úhrada těchto očkovacích látek. Svoji výzvu prezident ČLK zaslal na vědomí též Prezidentovi 

ČR, předsedovi Vlády ČR, předsedovi zdravotního výboru Senátu ČR a předsedkyni 

zdravotního výboru Poslanecké sněmovny ČR.  

   Dne 8.6.2023 obdržel prezident ČLK odpověď od ministra zdravotnictví Válka, že Mz 

pracuje na tvorbě doporučení k očkování proti covid-19 a dalším respiračním onemocněním, 

které by mělo pokrývat celou škálu důležitých informací a doporučení nejen pro lékaře, ale i 

pro veřejnost. Toto doporučení by Mz rádo představilo v červenci. Současně platí, že se 

doporučení k očkování proti onemocnění covid-19 a proti chřipce a dalším respiračním 

onemocnění, nemění. Stále platí, že by podpora a propagace očkování měla být zaměřena 

zejména na osoby ve zvýšeném riziku závažného průběhu onemocnění s potřebou hospitalizace, 

jako jsou osoby starší 60 let, osoby s komorbiditami, poruchou imunity a také na klienty 

pobytových sociálních služeb a na pracovníky ve zdravotnictví a v sociálních službách, kteří 

přicházejí do přímého kontaktu s pacienty, resp. klienty. 

Představenstvo se seznámilo s dopisem pana ministra a doufá, že Národní strategii 

očkování proti nemoci Covid-19 a dalším respiračním nemocím, včetně konkrétních 

metodických pokynů, předloží ministerstvo ve slibovaném termínu tak, aby lékaři měli 

dostatek času se na očkování připravit. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Informování zdravotníků o infekčním onemocnění pacienta 

  Sjezd ČLK přijal v listopadu 2022 usnesení, že ČLK považuje za vyloučené, aby lékař nebyl 

oprávněn být informován o tom, že pacient trpí závažnou přenosnou chorobou, zejména že je 

HIV pozitivní. Komora trvá na zachování velmi skromných práv zdravotníků stanovených v § 

50 zákona č. 372/2011 Sb., o zdravotních službách, tedy i na právu zdravotníka být informován 

o tom, že pacient trpí přenosnou chorobou. 

   Dr. Kubek jednal s náměstkem Mz Pavlovicem, který je touto problematikou pověřen, a 

informoval ho o zásadním nesouhlasu ČLK s návrhem „České společnosti AIDS pomoc“, aby 

pacienti neměli povinnost informovat lékaře o tom, že jsou HIV pozitivní.  

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Přítomnost zákonných zástupců při poskytování zdravotních služeb dětem 

  Dr. Kubek informoval, že navzdory urgencím, které uplatňoval vůči ministru Válkovi a jeho 

náměstkovi Pavlovicovi, nedostala ČLK možnost připomínkovat návrh Metodického pokynu 

k přítomnosti zákonných zástupců a osob blízkých u dětí při poskytování zdravotních služeb. 
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  Tento metodický pokyn, který Mz vydalo bez konzultace s ČLK, považuje ČLK za chybný.           

   Představenstvo ČLK trvá na tom, aby byla zachována možnost pro ošetřujícího lékaře 

rozhodnout o omezení či zamítnutí osobní přítomnosti zákonného zástupce či osoby blízké 

v rámci poskytování zdravotních služeb nezletilému pacientovi, přičemž tento postup by 

ošetřující lékař vždy řádně zdůvodnil ve zdravotnické dokumentaci. 

   Představenstvo ČLK dále doporučuje poskytovatelům zdravotních služeb, aby pravidla 

přítomnosti zákonných zástupců při poskytování zdravotních služeb nezletilým 

pacientům, upravili v provozních řádech svých zdravotnických zařízeních. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Specializační vzdělávání  

   Dr. Kubek se obrátil na lékařské komory v Německu, Rakousku, Polsku, Slovensku a na 

Britskou lékařskou asociaci s dotazy, jak je u nich specializační vzdělávání organizováno. 

Z přehledu odpovědí, který byl zpracován pro představenstvo, vyplývá, že systémy 

specializačního vzdělávání lékařů se v jednotlivých členských zemí EU výrazně liší. 

Představenstvo zastává stanovisko, že by měla zůstat zachovaná v současném rozsahu 

společná část specializační přípravy v základních vzdělávacích kmenech v podobě praxe 

na chirurgii, na interně a na oddělení ARIM, přičemž tato praxe na ARIM může být 

absolvována i na pracovišti urgentního příjmu.  

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     12 

proti:    0 

zdržel se:  1     Návrh byl přijat. 

 

 

 Ekonomická udržitelnost zdravotnictví v ČR 

   Dr. Kubek informoval o své aktivní účasti na odborných konferencích 

- Koncept udržitelného zdravotnictví  - nárok pojištěnce a přímé platby 

Pořádal Zdravotnický deník 24.5.2023. 

- Jak reálné jsou změny zdravotního pojištění? 

Pořádala ČLS-JEP 7.6.2023 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Národní institut kvality a excelence zdravotnictví 

   Dr. Kubek informoval, že byl jako prezident ČLK na základě nominace komory jmenován 

členem Řídící rady Národního institutu kvalita a excelence zdravotnictví (NIKEZ). Cílem 

činnosti NIKEZ bude zvyšování úrovně kvality a bezpečí poskytování zdravotních služeb, 

zlepšení informovanosti a posílení role klíčových institucí resortu v této oblasti. První zasedání 

Řídící rady svolal ministr zdravotnictví na 15.6.2023 a Dr. Kubek se ho nemohl zúčastnit kvůli 

termínové kolizi se zasedáním představenstva ČLK a s poradou předsedů OS ČLK. Členové 

představenstva dostali k dispozici podklady, rozesílané ministerstvem.  
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Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Informace prezidenta ČLK o jednání s politiky 

MUDr. Kamal Farhan – poslanec a stínový ministr zdravotnictví za ANO navštívil prezidenta 

ČLK v Domě lékařů 25.5.2023 

MUDr. Zdenka Němečková Crkvenjaš (ODS) – předsedkyně zdravotního výboru PS navštívila 

prezidenta ČLK v Domě lékařů 31.5.2023 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

4) Zahraniční činnost 

 

Zasedání EJD – Riga 26.-27.5.2023 

Představenstvo se seznámilo s informací o zasedání Evropské organizace Mladých lékařů, 

kterého se zúčastnil předseda SML dr. Přáda spolu s místopředsedkyní dr. Hilšerovou.  

- Špatná dostupnost zdravotní péče v regionech - Hlavním tématem byl problém nedostatečné 

zdravotnické péče v periferních oblastech („medical deserts“). Všechny vyspělé státy se 

potýkají problémem zajištění adekvátní zdravotní péče ve venkovských oblastech.. Některé 

země se snaží zavádět různé svazující smlouvy buď na pregraduální úrovni (Německo), nebo 

na postgraduální (Chorvatsko, Slovinsko, Lotyšsko). Jiné země mají rok po absolvování fakulty 

povinné placené i neplacené stáže v regionálních nemocnicích (Řecko, Litva, Velká Británie). 

ČLK podpoří pouze taková opatření, která pozitivním způsobem motivují mladé lékaře k práci 

v regionech.  

- Útoky na zdravotníky - Dalším tématem byla rostoucí míru vyhoření u mladých lékařů a násilí 

páchané na lékařích. SML ČLK prezentovala nejnovější data ze studie Jaroslava Pekary, lektora 

Aesculap Academy, do které se v roce 2019 zapojilo 1000 respondentů z prostředí českého 

zdravotnictví. Devadesát procent zdravotníků se již stalo cílem nějaké útoku ze strany pacientů 

nebo jejich doprovodu. Vyhrožování a nadávky zažilo během jediného roku 78 % zdravotníků, 

fyzické násilí uvedlo 23 % respondentů. Ozbrojené útoky jsou v ČR naštěstí vzácné. 

Zdravotníci se nejčastěji musí bránit verbálním útokům. Agresivní nadávky a výhrůžky si 

s 1000 respondentů vyslechlo 697 zdravotníků bez ohledu na to, zda šlo o muže či ženy. Dvě 

třetiny z nich napadl sám pacient, ve zbývajících případech příbuzní pacienta slovně napadli 

zdravotníky.  

- Digitalizace - S rozvojem technologií i zdravotnictví v Evropě se snaží digitalizovat, i když to 

nejde tak rychle, jak bychom si mnozí představovali. EJD navrhuje zaměřit se na klíčové oblasti 

a směry rozvoje digitálního zdraví. Všichni poskytovatelé zdravotní péče by měly získat 

základní znalosti o principech a omezeních technologií digitálního zdraví a nových zařízení 

jako součásti svých osnov, aby mohli svým pacientům poskytovat tu nejlepší dostupnou péči 

pro budoucnost. Vývoj nástrojů eHealth a nových způsobů práce by měl být řízen uživateli, ve 

spolupráci lékařů a dalších zdravotnických pracovníků, pacientů a technologických expertů. 

Udržování vztahu lékař-pacient a zajištění důvěry a spolu s důrazem na lepší interoperabilitu a 
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zvážením související zátěže spojené s používáním nových technologií digitálního zdraví v 

klinické praxi je zásadní odpovědnost z obou stran. Důkazy prokazují vyšší riziko profesního 

vyhoření a pracovní nespokojenosti při používání špatně navržených digitálních řešení v 

každodenní práci. 

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

Spolupráce se SLK 

   Dr. Mrozek informoval o své účasti na kulatém stolu o postgraduálním vzdělávání pořádaném 

v Bratislavě Slovenskou lékařskou komorou za účasti děkanů lékařských fakult a ostatních 

významných účastníků podílejících se na rozhodování o tom, jak vzdělávání bude na Slovensku 

realizováno. Referát o situaci vzdělávání lékařů v ČR byl hlavním bodem programu 

s následnou diskusí, jak slovenský systém udělat kompatibilní se vzdělávacím systémem ČR.     

Představenstvo bere informaci na vědomí. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

5) Vědecká rada 

 

Dr. Mrozek informoval o rozšířeném zasedání Vědecké rady ČLK a předsedů oborových 

komisí, které se uskutečnilo dne 1.6.2023 za aktivní účasti ministra zdravotnictví profesora 

Válka a ředitelky IPVZ MUDr. Maříkové. 

 

Podpora kojení 

Představenstvo se ztotožňuje s Doporučeným postupem podpory kojení na 

novorozeneckých odděleních v českých nemocnicích, který zpracovala Česká 

neonatologická společnost a podpořila jej ČLS-JEP. 

Hlasování – přítomno 13  hlasujících: 

pro:     13 

proti:    0 

zdržel se:  0     Návrh byl jednomyslně přijat. 

 

 

6) Licence 

 

 

7) Různé 

 

Dr. Kubek informoval o rozsudku Krajského soudu v Olomouci, který vyhověl žalobě ČLK 

proti rozhodnutí Inspektorátu práce, který uložil ČLK pokutu 15.000,- Kč za to, že údajně 

diskriminovala případné mužské uchazeče tím, že zveřejnila inzerát, že přijme sekretářku místo, 

aby inzerovala, že přijme sekretářku/sekretáře. Inspektorát práce, který neřeší porušování 
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zákoníku práce v nemocnicích, se místo toho zabývá takto nesmyslnými podněty. Soud 

nejenom rozhodnutí zrušil, ale zároveň uložil Inspektorátu práce uhradit veškeré náklady řízení. 

 

 

 

Zasedání představenstva bylo ukončeno v 13:30 hodin. 

 

 

Příští zasedání představenstva se uskuteční v pátek 28.7.2023 od 9:00 v Domě lékařů.  

 

 

 

 

Zapsala: Hanka Matějková 

 

 

Schválil: MUDr. Milan Kubek - prezident ČLK 


